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            PROTOKÓŁ  Nr XXVIII/13 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 29 maja 2013 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 14 radnych. 

Obrady rozpoczęły się o godzinie 900 i  trwały do godz. 1255.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater-Ubysz – zastępca burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,  

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Pan Marcin Pachołek – Kierownik Nieruchomości i Ochrony Środowiska, 

• Pani Halina Michalak  – Inspektor ds. promocji, kultury i współpracy,   

• Renata Tomczak – Radna Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Andrzej Kaczanowicz – Radny Rady Powiatu, 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 26 kwietnia 2013 roku.  

  3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 
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4. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, 

zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność gminy oraz ich 

wydzierżawiania na czas nieoznaczony za 2012 rok.  

5.Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Gminy Bobolice z organizacjami 

pozarządowymi…” za 2012 rok.   

 6. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2012 rok i udzielenie absolutorium     

Burmistrzowi Bobolic. 

    1) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii  dotyczącej  

sprawozdania Burmistrza  Bobolic z wykonania budżetu za 2012 r 

    2) wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach w sprawie  udzielenia 

Burmistrzowi Bobolic absolutorium z tytułu wykonania budżetu za  2012 rok;  

3) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach o udzielenie absolutorium Burmistrzowi z 

tytułu wykonania budżetu za 2012 rok; 

4) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Bobolice 

za 2012 rok;  

5) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium  z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok;  

7. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2013 rok; 

2) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2013-2025; 

3) nieodpłatnego nabycia od Polskich Kolei Państwowych S.A. prawa użytkowania 

    wieczystego nieruchomości gruntowych położonych na terenie gminy Bobolice 

    oraz prawa własności budowli znajdujących się na tych nieruchomościach;  

      4) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Bobolice; 

5) sposobu sprawiania pogrzebu oraz skreślenia zasad zwrotu wydatków na pokrycie kosztów 

pogrzebu; 

6)  uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Bobolice; 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów publicznych 

szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Gminę Bobolice;    

8. Trybuna sołecka. 

9. Trybuna obywatelska. 

10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

11. Zakończenie obrad. 
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Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki 

stwierdził, że protokół z XXVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 26 

kwietnia 2013 roku był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w 

pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie 

wniesiono uwag oraz zaproponował przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Miejskiej w 

Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z XXVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 14 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przedstawiła sprawozdanie z pracy burmistrzów w 

okresie między sesjami: 

* organizacja Tygodnia Europejskiego, który odbył się 7-11.05.2013 roku. Organizatorem 

było Międzynarodowe Stowarzyszenie Młodych Europejczyków z siedzibą w Demmin. W 

Tygodniu Europejskim udział wzięła młodzież z Niemiec, Litwy i Polski. Pierwszy raz w 

Bobolicach gościliśmy nowo wybranego Burmistrza Demmin Pana dr Michaela Kocha. 

Impreza przebiegła bardzo ciekawie i sprawnie, szczególnie młodzież, dla której 

zorganizowana była ta uroczystość była pełna podziwu, zadowolenia, pochwałą nie było 

końca. Podsumowując Pani Burmistrz powiedziała, że była to bardzo udana impreza, bardzo 

dużo osób napracowało się by efekt była taki jak zostało to ocenione przez młodzież. Pani 

Burmistrz podziękowała przede wszystkim Pani Wiceburmistrz Grażynie Wiater - Ubysz za 

koordynację całego przedsięwzięcia, za współpracę z Prezesem Stowarzyszenia Młodych 

Europejczyków i całym zespołem, który organizował ten Tydzień; 

* 11 maja 2013 roku odbył się po raz drugi Gminny Dzień Strażaka, w takiej formule jaka 

obowiązywała w ubiegłym roku, z mszą świętą w intencji strażaków i ich rodzin. Pierwszy 

raz w tym dniu odbyły się zawody pożarnicze sprawnościowe dla Młodzieżowych Drużyn 

Pożarniczych; 

* Dzień Godności Osób z niepełnosprawnością intelektualną – na ręce Pani Jolanty Stępień 

Kierownik M-GOPS Pani Burmistrz złożyła podziękowania dla wszystkich pracowników 

ŚDS „Odnowa” za bardzo dobrze zorganizowaną uroczystość; 

*24-26.05.2013 roku odbył się wyjazd na XXII Peneefest do Demmin. Delegację oficjalna 

tworzyła Pani Burmistrz, Zbigniew Piechocki Prezes LKS „Grom” Świelino i jednocześnie 

sołtys sołectwa Świelino oraz Wiceprzewodniczący Zarządu Miejsko-Gminnego Związku 

Ochotniczych Straży Pożarnych Pan Robert Galicki oraz tłumacz. Zaproszone zostały także 

zespoły artystyczne „Ziemia Bobolicka” oraz 5 uczniów Gimnazjum; 
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*15 maja 2013 roku odbył się protest obywatelski w sprawie rozwiązania problemu 

paraliżu komunikacyjnego w mieście Bobolice. Efektem działań, które są prowadzone jest 

nagłośnienie problemu. Włączają się kolejni parlamentarzyści różnych opcji co jest bardzo 

pozytywne, że można działać ponad podziałami politycznymi. Bardzo duże zainteresowanie 

jest mediów, zostały zainstalowane bilbordy z informacja o głosowaniu droga elektroniczną. 

Podejmowane są kolejne uchwały Rad Miast i Gmin głównie, które leżą na trasie DK nr 11. 

Pani Burmistrz poinformowała, że rozpoczyna się pomiar natężenia ruchu na drodze krajowej 

nr 11 i 25, który odbędzie się na własną odpowiedzialność gminy po to, żeby zaktualizować 

dane, którymi posługuje się GDDKiA twierdząc, że nie wygląda to tak źle jak gmina twierdzi. 

GDDKiA podaje zdecydowanie mniejszą liczbę pojazdów, które przejeżdżają przez Bobolice. 

Dysponują danymi z 2010 roku, standard przeprowadzania badań natężenia ruchu jest raz na 

5 lat. Dlatego podjęto działania, żeby samemu dokonać pomiaru natężenia ruchu. Zajmować 

się tym będą przeszkoleni i wyselekcjonowani pracownicy interwencyjni, którzy i tak są 

zatrudnieni przez gminę. Pomiar będzie odbywał się jednocześnie w 6 punktach w 

określonych dniach  w terminie od 29.05.2013 r do 2.09.2013 r., ustalonych jest 12 dni 

pomiaru samochodów przejeżdżających przez Bobolice. Pani Burmistrz podziękowała 

wszystkim obecnym, którzy byli obecni na zgromadzeniu w dniu 17 maja br., a zwłaszcza 

grupie inicjatywnej za zaangażowanie i przygotowanie całej manifestacji i poprosiła o dalsze 

wspieranie i poopieranie działań; 

* Pani Burmistrz poinformowała, że 29 czerwca 2013 roku odbędzie się oficjalna uroczystość 

otwarcia Muzeum Regionalnego w Bobolicach. Uroczystość jest w trakcie przygotowywania, 

którą nadzoruje kustosz Izby Muzealnej Pan Bronisław Malinowski; 

* 23 maja 2013 roku odbyło się kolejne spotkanie Burmistrz Bobolic z sołtysami gminy. W 

tym spotkaniu uczestniczyła Prezes Stowarzyszenia Powiatowe Forum Sołtysów Pani Urszula 

Szewczyk ze swoim zastępcą. Oprócz spraw dotyczących sołtysów omówiono przygotowanie 

sołtysów do bycia gospodarzami podczas tegorocznego Forum Sołtysów, które odbędzie się 

w Bobolicach na bazie Gimnazjum ul. Głowackiego. Całość tego przedsięwzięcia omówiła 

właśnie Pani Prezes Urszula Szewczyk; 

* 27 maja 2013 roku odbyło się podpisanie umowy partnerskiej, która zrzesza aż 18 

podmiotów, które funkcjonują na ternie gminy Bobolice oraz poza gminą. Podmioty te 

dogadały się i podpisały umowę partnerską o wzajemnej współpracy i wspieraniu się w 

realizacje różnych działań, które dotyczą gminy Bobolice, głównie w sferze społecznej, 

gospodarczej i samo aktywizowanie mieszkańców do różnych działań. Podmiotów, które 

podpisały umowę: w imieniu Gminy Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza, Przewodniczący 

Rady Miejskiej Zdzisław Czarnecki, Pani Jolanta Stępień Kierownik M-GOPS, Pan Marcin 

Pachołek jako SWIS, Pan Dyrektor Babiński z Ośrodka w Darżewie, ks. Ryszard Baran 
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proboszcz parafii, Henryk Kozłowski Dyrektor PUP w Koszalinie, Mirosława 

Zielony Dyrektor PCPR w Koszalinie, Klub Abstynenta „Przymierze”, Hospicjum im. Św. 

Maksymiliana Kolbego w Koszalinie, Pan Jan Rewkowski Dyrektor ZUKiO, Pan Krzysztof 

Sitarz Dyrektor M-GOK, Pani Ewa Sabatowicz Dyrektor M-GBP, Pan Dariusz Michalak 

Dyrektor Gimnazjum w Bobolicach, Pani Renata Kowalska Dyrektor Szkoły Podstawowej w 

Bobolicach, Pan Andrzej Niemczewski Dyrektor ZSP w Dargini, Pan Adam Panfil 

Komendant Straży Miejskiej w Bobolicach, Pan Jacek Wojciechowski Kierownik Posterunku 

Policji w Bobolicach, Pan Wojciech Balcer firma Beha-Plast w imieniu przedsiębiorców. Pani 

Burmistrz złożyła podziękowania dla Pani Jolanty Stępień za inicjatywę i ciężką pracę, 

dobrym oddźwiękiem zostało to odebrane przez osoby, którym zaproponowano partnerstwo. 

Inicjatywy będą robione wspólnie myśląc o gminie oraz o wszystkich partnerach. Jeżeli ktoś 

będzie chciał realizować własne projekty to poprzez nieformalne stowarzyszenie będzie 

łatwiej w okresie programowania; 

* rozstrzygnięcie przetargu na dowozy szkolne, 7 czerwca br odbyło się otwarcie ofert na 

dowozy szkolne na lata 2013 – 2014 do 30.06.2015 r. Wpłynęły dwie oferty PKS Koszalin 

oraz PUH „Mechanik” spółka Tychowo. Najtańszą ofertą jest PKS Koszalin i jest ofertą 

niższą niż zaplanowana w budżecie; 

* podpisanie umowy na remont drogi Boboliczki – Gozd. Prace zostaną rozpoczęte w lipcu 

2013 roku;  

* inwestycja drogowa ul. Reymonta – Robotnicza, gdzie inwestorem jest Powiatowy Zarząd 

Dróg. Inwestycja będzie kosztowała ok. 1 mln 300 tyś zł, z tego 550,900 tyś. zł powiat 

otrzymał dofinansowanie z rezerwy subwencji ogólnej budżetu państwa, gmina  Bobolice w 

budżecie ma zaplanowane 300 tyś. zł, pozostała kwota wyłożona przez Starostwo Powiatowe. 

Planowany termin rozpoczęcia prac 2013 rok. Obecnie trwają prace nad przygotowanie 

przetargu na wykonawstwo; 

* zakończony remont dachu OSP w Bobolicach, Pani Burmistrz podziękowała Panu 

Dyrektorowi Rewkowskiemu za to, że remont udało zrobić się za tak małe pieniądze ok. 35 

tyś. zł, w tym 20 tyś. dofinansowania; 

* zintegrowane inwestycje terytorialne – podpisywanie wspólnie z gminami, które leżą na 

terenie 3 powiatów: koszaliński, kołobrzeski i białogardzki (razem 18 gmin), razem tworzą 

koncepcję zadań inwestycyjnych, które mają być realizowane w nowym okresie 

programowania 2014-2020. Chodzi o zrobienie partnerstwa, umów, gdzie współpracuje 

większa aglomeracja, a nie tylko gmina po to, żeby można było te pieniądze łatwiej 

pozyskiwać. Tym sposobem można zacząć iść w kierunku turystyki (szlaki rowerowe), w 

przyszłym tygodniu odbędzie si e podpisanie umowy pomiędzy wszystkimi wójtami, 

burmistrzami i prezydentami; 
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* 14 maja 2013 roku odbył się dyżur doradcy zawodowego, następny będzie 19 

czerwca 2013 roku w godz. 9.00 – 13.00. dyżur prowadzą dwaj pracownicy Wojewódzkiego 

Urzędu Pracy i świadczą pełną i kompleksową wiedzę w zakresie doradztwa zawodowego 

szeroko pojętego; 

* konserwacja rzeki Chociel – w ubiegłym roku udało się zorganizować dosyć pokaźny 

zakres konserwacji rzeki Chociel, obejmował ponad 5 km rzeki głównie w granicach miasta. 

Dzięki staraniom u Zachodniopomorskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w tym 

roku obiecane jest kontynuacja prac. Zaplanowane na ten rok konserwacja rzeki Chociel na 

odcinku 7,2 km, obręb Bobolice, Ostrówek, Chociwle od granicy miasta Bobolice do mostu 

na drodze Bobolice – Porost. Zakres prac to wycinka krzaków ze skarp rzeki, wykaszanie 

porostów, odmulanie dna, umacnianie skarp, usuwanie zaporów. Tym sposobem już ponad 12 

km rzeki Chociel będzie oczyszczone, poszerzone i pogłębione; 

* nieodpłatne przejęcie na stan gminy od PKP gruntów, które są pozostałością po torowiskach 

kolejowych – 15 maja 2013 roku Pani Burmistrz wspólnie z Kierownikiem Panem Marcinem 

Pachołkiem, Radnym Panem Arturem Tomczakiem oraz Radnym Panem Zdzisławem Kurtą 

wspólnie dokonali oględzin tych miejsc, które mają zostać przejęte. Po oględzinach 

stwierdzono, że nasyp ten nadaję się do przejęcia i można tworzyć ścieżki rowerowe; 

* zakład gazowniczy w Koszalinie ma prawomocną decyzję lokalizacyjną dotyczącą budowy 

sieci gazowej średniego ciśnienia na 5-ciu ulicach w Bobolicach: ul. Kolejowa, ul. 

Jagoszewskiego, ul. Langiewicza, ul. Kowalskiego i ul. Głowackiego; 

* nowe place zabaw i place doposażone – wybrany został dostawca placów zabaw i najtańszą 

ofertę przedstawił oferent z poprzedniego roku. Urządzenia placów zabaw są już 

zamontowane, doposażone place: ul. Szkolna, Plac Chrobrego, ul. Reja, Stare Borne, 

Janowiec, nowo utworzony plac zabaw w Wojęcinie; 

* 11 czerwca 2013 roku w Bobolicach odbędzie się Dzień Dawcy Szpiku, przez 5 godzin w 

tym dniu na Rynku Miejskim będzie można przyjść i oddać 4 ml krwi po to, żeby zbadać cech 

zgodności antygenowej i ewentualnie kiedy będzie taka potrzeba zostać dawcą szpiku. Jest to 

bardzo ważna sprawa, Pani Burmistrz poprosiła radnych i sołtysów, by o tym mówić i 

zachęcać do tej akcji.  

 

Ad.4. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie określenia zasad 

nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność 

gminy oraz ich wydzierżawiania na czas nieoznaczony za 2012 rok.   

Informacje przedstawił Pan Marcin Pachołek Kierownik Referatu Nieruchomości i Ochrony 

Środowiska, które stanowią załącznik do protokołu.   
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Ad. 5. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Gminy 

Bobolice z organizacjami pozarządowymi…” za 2012 rok.   

Sprawozdanie przedstawiła Pani Halina Michalak inspektor ds. promocji, kultury i 

współpracy. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

  

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 15-sto minutową przerwę.  

 

Ad. 6. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2012 rok i udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Bobolic.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Czarnecki odczytał uchwałę składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie Zespół Zamiejscowy w Koszalinie z dnia 25 

kwietnia 2013 roku w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu Burmistrza Bobolic z 

wykonania budżetu Gminy Bobolice za 2012 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Pani Bożena Aksiutin Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 21 maja 2013 roku w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Bobolic absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok. Wniosek 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Golas odczytał uchwałę składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 27 maja 2013 roku w sprawie wydania 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Bobolic z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Głos zabrała Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Szanowna Rado: Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo! 

Wypełniając obowiązek ustawowy wynikający z ustawy o finansach publicznych – 

razem z Panią Skarbnik i z udziałem Pani Wiceburmistrz w dniu 16 maja 2013 roku 

przedstawiłam  i omówiłam szczegółowo Szanownej Radzie na wspólnym posiedzeniu 

wszystkich Komisji Rady  Miejskiej w Bobolicach „Sprawozdanie z wykonania budżetu 

Gminy Bobolice za 2012 rok”. 

Dziś chciałabym tylko krótko podsumować nasze działania i wspólne osiągnięcia                     

minionego roku.  
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Podsumowując rok 2012, można stwierdzić, że dla Gminy Bobolice był pod 

względem rozwoju naszej gminy rokiem korzystnym, przynoszącym nam                      i 

Państwu, jako organowi decyzyjnemu -  dużo satysfakcji. 

Wskaźnik wydatkowania w budżecie na inwestycje w 2012 roku  wyniósł 5,3% wydatków 

ogółem. Wydatki inwestycyjne zrealizowano w kwocie 1 881 443 złotych, z czego ze 

środków własnych gminy wydatkowano kwotę  1 404 520 zł., natomiast  ze środków 

pozabudżetowych 476 923 zł:                                                               

W ramach inwestycji  zrealizowaliśmy budowę wodociągu Bożniewice - Wojęcino, do 

którego to zadania Gmina nie dołożyła złotówki. W całości zadanie sfinansowano ze źródeł 

Unii oraz darowizny Spółki RWiK. Kontynuowaliśmy prace w zakresie remontów, 

modernizacji dróg gminnych, budowy chodników, placów, parkingów, wiat przystankowych. 

W 2012 roku na ten cel wydatkowaliśmy kwotę 1 742 153 zł., tj. 4,9%  wydatków ogółem i o 

435 765 zł. więcej w porównaniu do 2011 roku.                  

W ramach wydatków ogółem istotne znaczenie w budżecie w dalszym ciągu ma oświata, 

która stanowi 32,1%  oraz pomoc społeczna – 17%. Kultura to 2,9 %, sport -  0,8%.   

Gmina do oświaty z własnych środków przeznaczyła kwotę 3 241 802 złotych, tj                        

o 304 703 złotych więcej w porównaniu do 2011 roku. Natomiast na pomoc społeczną  - 

1 120 563 zł., tj. wzrost  w porównaniu do 2011 roku o 87 108 zł.  

Mając na uwadze szereg podjętych nowych działań oraz kontynuację zadań wynikających z 

Wieloletniego Planu Inwestycyjnego  -  prowadziliśmy oszczędną gospodarkę finansową nie 

tylko w urzędzie, ale również w naszych wszystkich jednostkach organizacyjnych, które są 

podległe Gminie. Pozwoliło to w dużej mierze zrealizować zarówno zadania określone w 

budżecie na 2012 rok tak pod względem rzeczowym jak  i finansowym a także przyniosło 

wymierne korzyści naszej  Gminie i jej mieszkańcom.                                          

Gmina realizując w 2012 roku zadania inwestycyjne i społeczne oraz spłacając 

wcześniej zaciągnięte zobowiązania, które wynikały m.in. z tytułu budowy Gimnazjum w 

Bobolicach – zaciągnęła kredyt w wysokości 1 405 000 zł. Wskaźniki zadłużenia zostały 

przedstawione w sprawozdaniach i opiniach RIO . Zadłużenie gminy  mieści się w limitach 

ustawowych obowiązujących na rok 2012. Wskaźnik zadłużenia do dochodów spadł w 

porównaniu do 2011 roku z 56,3% na 49,5% tj. o 6,8 % 

Wartym podkreślenia i przypomnienia jest fakt, że rok 2012 był pierwszym rokiem 

budżetowym, w którym zgodnie z obowiązkiem wynikającym z art. 242 uofp udało się nam 

wspólnie zbilansować dochody bieżące gminy z wydatkami bieżącymi. Warunek 

równoważenia budżetu mamy spełniony !!! 

Biorąc jednak pod uwagę szereg zadań nakładanych na samorządy i jednocześnie brak 

źródeł ich pokrycia przez budżet Państwa – należy zaznaczyć, że jako gmina rokrocznie 



 9 
staramy się oferować mieszkańcom szeroki zakres ofert ze sfery społecznej (opieka 

społeczna, oświata, sport, kultura) i utrzymać poziom świadczonych przez nas usług 

społecznych na wciąż nie małym poziomie. Za to dziękuję Wam Państwo Radni  - za 

decyzyjność, za współpracę, a Sołtysom za wsparcie naszych wspólnych działań.   

 

Po wystąpieniu Pani Burmistrz Mieczysławy Brzozy Przewodniczący Rady poinformował, że 

poddaje pod głosowanie projekty uchwał: 

 

1) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Bobolice za 2012 rok.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

  

2) w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2012 rok 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 

 

Po podjęciu uchwał w sprawie absolutorium Przewodniczący Rady w imieniu Radnych Rady 

Miejskiej i swoim pogratulował Pani Burmistrz osiągnięcia tak pozytywnych wyników 

pomimo ogólnego kryzysu, życzył dalszych sukcesów    

 

Pani Burmistrz podziękowała w imieniu własnym Pani Wiceburmistrz oraz Pani Skarbnik i 

Sekretarz za dobre wspólne działania, za życzliwość, która jest najważniejsza, za wsparcie i 

podpowiedzi ze strony Radnych.  

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie na 2013 rok.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”   
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2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na 

lata 2013-2025.  

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

3) w sprawie określenia nieodpłatnego nabycia od Polskich Kolei Państwowych S.A 

prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowych położonych na terenie 

gminy Bobolice oraz prawa własności budowli znajdujących się na tych 

nieruchomościach.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek Kierownik Referatu NiOŚ.   

Przedmiotem niniejszego projektu uchwały jest wyrażenie zgody na nieodpłatne nabycie od 

PKP S.A. na rzecz Gminy Bobolice prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 

gruntowych położonych na terenie gminy Bobolice stanowiących nieczynną już część linii 

kolei wąskotorowej nr 1056 Bobolice – Koszalin z rozgałęzieniem w miejscowości Świelino 

w kierunku na Białogard oraz fragment torowiska kolei szerokotorowej relacji Bobolice – 

Grzmiąca. Jednocześnie Gmina Bobolice stanie się właścicielem budowli znajdujących się na 

tych nieruchomościach (torowisko, przepusty, mosty, przejazdy). W sumie przedmiotem 

przekazanie będzie 20 działek, przy czym 16 pierwszych wymienionych w paragrafie 

pierwszym projektu uchwały stanowi nieczynne torowisko kolei wąskotorowej, zaś 4 ostanie 

są fragmentem torowiska kolei szerokotorowej na odcinku od granic Bobolic do wsi 

Bolechowice. 

Nabycie przedmiotowych nieruchomości nastąpi na cele związane z realizacją zadań 

własnych gminy w zakresie transportu, tj. pod drogi lokalne z funkcją ścieżki rowerowej. 

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy 

za uzasadnione. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

Radna Pani Bożena Aksiutin zapytała czy działki te będą wchodziły w skład mienia gminy? 

Odpowiedzi udzielił Pan Marcin Pachołek, mówiąc, że będzie to mieni gminy.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  
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4) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek Kierownik Referatu NiOŚ.   

Działki nr 73/2, 82/1 oraz 110/1 położone w obrębie ewidencyjnym ŁOZICE               

(między miejscowościami Błotko i Łozice – Cegielnia) stanowią własność Gminy Bobolice                

i wchodzą w skład drogi wojewódzkiej nr 171 Bobolice – Grzmiąca. 

W związku z koniecznością uregulowania stanu prawnego wskazanej wyżej drogi 

wojewódzkiej Zachodniopomorski Zarząd Dróg Wojewódzkich w Koszalinie wystąpił z 

prośbą o nieodpłatne przekazanie działek nr 73/2, 82/1 oraz 110/1 na rzecz Województwa 

Zachodniopomorskiego. 

Zgodnie z art. 13 ust. 2 i 2a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami 

nieruchomość może być przedmiotem darowizny dokonywanej między Skarbem Państwa a 

jednostką samorządu terytorialnego, a także między tymi jednostkami, przy czym darowizny 

nieruchomości stanowiącej własności jednostki samorządu terytorialnego dokonuje jej organ 

wykonawczy (wójt, burmistrz, prezydent miasta) za zgodą rady. 

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy za 

uzasadnione. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

5) w sprawie sposobu sprawiania pogrzebu oraz określenia zasad zwrotu wydatków na 

pokrycie kosztów pogrzebu.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka pomocy Społecznej w Bobolicach.   

Do zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym należy sprawienie pogrzebu osobom 

zmarłym, które nie posiadają osób zobowiązanych do pochówku, bądź też nie są objęte 

systemem ubezpieczenia społecznego, w tym osobom bezdomnym. Konieczność podjęcia 

uchwały dotyczącej sposobu sprawienia pogrzebu przyjętego przez gminę wynika z art. 44 

ustawy o pomocy społecznej, który mówi, iż „sprawienie pogrzebu odbywa się w sposób 

ustalony przez gminę, zgodnie z wyznaniem zmarłego”. 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Opinia stanowi załącznik do protokołu.  
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Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza zapytała ile jest takich pochówków rocznie ?  

Pani Kierownik M-GOPS odpowiedziała, że w roku bieżącym 2013 nie było takiego 

pochówku, a w latach poprzednich średnio 2-3 pogrzeby rocznie.  

 

Radna Pani Bożena Aksiutin zapytała czy w takim przypadku przewidziana jest także msza 

święta? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Kierownik mówiąc, że oczywiście pochówek jest z mszą świętą. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

6) w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka pomocy Społecznej w Bobolicach.   

Miejsko - Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bobolicach  realizuje zadania w zakresie 

udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 

Gminy Bobolice na mocy Uchwały Nr XL/371/10 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 6 

maja 2010 r. w sprawie upoważnienia Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bobolicach do prowadzenia postępowania w sprawach świadczeń pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym. Przyjęcie Uchwały prze Radę Gminy jest  wykonaniem 

obowiązku zawartego w art. 90f ustawy z dnia 7 września 1991 roku o systemie oświaty (Dz. 

U. z 2004 r. Nr 256 poz. 2572 ze zmianami).  

 Traci moc Uchwała Nr XXXI/279/09 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 26 czerwca 

2009 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Bobolice, Uchwała Nr XI/96/11 

Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 września 2011 r. w sprawie zmiany Regulaminu 

udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 

Gminy Bobolice, Uchwała Nr XX/181/12 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 13 sierpnia 

2012 r. w sprawie zmiany Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Bobolice. 

Zmiana Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Bobolice jest podyktowane potrzebą zweryfikowania, 

uaktualnienia oraz ujednolicenia dotychczasowego regulaminu uchwalonego. 

Z uwagi na powyższe podjęcie uchwały jest uzasadnione . 
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Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Opinia stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów 

publicznych szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Gminę Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Zmiana  uchwały w sprawie ustalenia planu sieci oraz granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Gminę Bobolice, wynika z faktu, iż obecnie  

uczniowie  zamieszkali w miejscowości Jatynia i Przydargiń – Kolonia, będący w obwodzie 

Szkoły Podstawowej im. H..Sienkiewicza w Bobolicach uczęszczają do Szkoły Podstawowej 

w Dargini, zaś uczniowie zamieszkali w miejscowości Jatynia i Przydargiń – Kolonia i 

Wilczogóra będący w obwodzie Gimnazjum im. Agaty Mróz – Olszewskiej w Bobolicach, 

uczęszczają do szkoły w Gimnazjum im. Czesława Miłosza Dargini.  

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Opinia stanowi załącznik do protokołu.   

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

Ad. 8. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. 9.Trybuna obywatelska 

W trybunie obywatelskiej głos zabrali: 

1. Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka pomocy Społecznej w 

Bobolicach -  powiedziała, że na temat umowy partnerskiej mówiłam już Pani Burmistrz w 

swoim sprawozdaniu. Pani Kierownik dodała, że umowa partnerska była realizowana w 

ramach projektu „Partnerstwo w czterech krokach”, był to projekt unijny realizowany 

przez Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej w Szczecinie. Organem, który pracuje i 

zarządza w ramach umowy partnerskiej jest zgromadzenie partnerów i zarząd. W dniu 27 

maja 2013 roku odbyło się I zgromadzenie partnerów oraz i posiedzenie zarządu. W skład 

zarządu partnerstwa wchodzi 8 osób: 
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1. Jolanta Stępień – przewodnicząca partnerstwa 

2. Jan Rewkowski – zastępca przewodniczącej    

3. Renata Jarzyńska – sekretarz 

4. Mieczysława Brzoza – członek zarządu 

5. Zdzisław Czarnecki – członek zarządu 

6. Renata Kowalska – członek zarządu 

7. Adam Panfil – członek zarządu 

8. Ewa Sabatowicz – członek zarządu  

Załącznikiem do umowy partnerskiej są umowy partnerskie zadaniowe, w tych umowach 

będą wskazywane prawa i obowiązki wszystkich stron, które realizują dane zadania. 

Pierwszym zadaniem będzie podpisanie umowy partnerskiej zadaniowej na rzecz usług 

paliatywnych dla mieszkańców gminy Bobolice. Umowa zostanie podpisana z koszalińskim 

hospicjum. Jest to bardzo ważna umowa, kierowane będą osoby, które szczególnej opieki 

paliatywnej do hospicjum koszalińskiego. W umowie zawarta jest informacja, że mieszkańcy 

gminy Bobolice mają pierwszeństwo w przyjmowaniu do hospicjum. Poza tym umowa 

partnerska będzie wielobiegunowa, trwają rozmowy na temat wspólnych akcji zbierania 

środków na rozbudowę hospicjum. Koszalińskie hospicjum realizuje projekt centrum 

wolontariatu, które szkoli w ramach 8 warsztatów 8 godzinnych osoby do obsługi i do opieki 

paliatywnej. Po wstępnych rozmowach kilka osób z gminy Bobolice wyraziło zgodę na udział 

w tym projekcie. Będzie to kolejne zadanie w ramach tego projektu. Podpisana zostanie także 

umowa partnerska na pomoc i wsparcie osób bezdomnych na wydawanie żywności od 2014 

roku. Mniejszym zadaniem, które będzie realizowane w ramach tej umowy będzie organizacja 

dnia dziecka przez wszystkich partnerów, którego liderem jest Miejsko-Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Bobolicach, który w ramach projektu POKL organizuje dzień dziecka 

dla dzieci uczęszczających do świetlic wiejskich. Środki pozyskane będą z budżetów 

unijnych, dowóz dzieci zapewnia Urząd Miejski w Bobolicach. Kolejna imprezą na 

zakończenie wakacji będzie impreza zabawa muzyką. Impreza dla dzieci w mieście Bobolice 

dla ulic sąsiadujących ze świetlicą „Tafla”, do projektu zaproszona została Rada Miejska. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Czarnecki dodał, że jako reprezentujący Radę 

Miejską miał zaszczyt uczestniczyć w spotkaniach dotyczących powstania Partnerstwa 

Lokalnego „Bobolice bez barier”. W dniu 27 maja 2013 została podpisana umowa partnerska. 

Cele umowy są zgodne ze Strategią Rozwoju Miasta i Gminy Bobolice na lata 2003 - 2013 

oraz Gminną Strategią Integracji i Polityki Społecznej w Gminie Bobolice na lata 2004 - 

2013. Jest to pierwsza taka inicjatywa w historii naszej gminy. Rada Miejska jest jednym z 18 

partnerów. Zostałem wybrany członkiem zarządu. Gratuluję, w imieniu własnym i radnych, 

inicjatywy. Życzę sukcesów w tym przedsięwzięciu.  
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Radna Pani Zofia Kęcel zapytała czy w ramach tej współpracy byłoby możliwe 

domowe hospicjum ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Kierownik Jolanta Stępień mówiąc, że na terenie gminy Bobolice 

nie jest to możliwe ze względów organizacyjnych i prawnych, a przede wszystkim 

finansowych. Hospicjum domowe może działać tylko w obrębi 30 km od swojej siedziby. W 

hospicjum w Koszalinie osoby z gminy Bobolice mają tam pierwszeństwo, zapewniony 

dowóz i odwóz. Dla osób, które wymagają usług paliatywnych ośrodek „Asklepios” w 

Bobolicach zapewnia pełną opiekę medyczną. 

 

2. Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater - Ubysz – przybliżyła 3 projekty, których nazwy 

pojawiły się od 2 miesięcy w Wieloletnim Palnie Finansowym. Są to projekty, które będą 

składane w najbliższym czasie o pozyskanie środków zewnętrznych z Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich w ramach wniosków składanych do Środkowopomorskiej Grupy 

Działania. Nazwy tych 3 projektów to: 

a) Zagospodarowanie kąpieliska Rajska Plaża w Poroście  

b) Rekreacja międzypokoleniowa na terenie gminy Bobolice 

c) Rewitalizacja historycznego parku dworskiego w Dobrociechach 

Nabór wniosków został podzielony na 2 terminy, w pierwszym terminie, który został 

wyznaczony przez ŚGD do 14.04.2013 r. złożono dwa projekty o pozyskanie na zdania 

Rajska Plaża, budowa i doposażenie placów zabaw na terenie gminy Bobolice wraz z 

zagospodarowaniem parku w Bobolicach „Na skarpie”. Jeżeli chodzi o projekt „Rajska Plaża” 

obecnie jest umowa z projektantami, wartość realizacji projektu wynosi około 15 tyś. zł. 

Natomiast realizacja zadań została oszacowana na wartość 255 tyś. zł. W ramach tych 

środków planowane jest budowa dwóch nowych pomostów w miejsce istniejącego oraz 

drugiego pod potrzeby żeglarskie, budowa wiaty do 35 m z miejscem na ognisko przy 

pomoście żeglarskim, miejsca dla rowerzystów, stojaki na rowery, ławeczki, stoliki z 

zadaszeniem, utworzenie placu zabaw dla dzieci, remont boiska do siatkówki, remont 

oświetlenia. W ramach budowy pomostów planowane jest wyposażenie pomostów w 

infrastrukturę zabawową np. zjeżdżalnie w celu uatrakcyjnienia pobytu na „Rajskiej plaży”. 

Podsumowując Pani Wiceburmistrz powiedziała, że wartość zadania z projektem wynosi  

269.620,70 zł. Wniosek zostanie złożony do ŚGD z myślą o dofinansowaniu na realizację 

tego projektu w roku 2014. Kolejny wniosek to rekreacja międzypokoleniowa na terenie 

gminy Bobolice, tutaj zakresem rzeczowym zostały objęte place zabaw w miejscowości 

Cybulino, Ujazd, Ostrówek, natomiast w miejscowości Świelino zaplanowano remont boiska 

asfaltowego do siatkówki i koszykówki oraz zagospodarowanie parku „na skarpie” w małą 

architekturę i prace porządkowe dotyczące bieżącego utrzymania tego parku. Wartość tego 



 16 
projektu to 167.622,42 zł. Wniosek składany do ŚGD do 14 czerwca 2013 roku, z 

planowaną realizacja na 2014 rok. W miesiącu wrześniu w ŚGD będzie ogłaszać kolejny 

nabór w ramach PROW-u i w tym naborze planowany jest do złożenia wniosek na 

rewitalizację historycznego parku dworskiego w Dobrociechach. Nabór wstępnie 

zaplanowano na wrzesień 2013 r., wartość zadania przewidziana do realizacji 191.346,70 zł. 

Planowane jest m.in. zagospodarowanie terenu rekreacyjno-wypoczynkowego, budowa 

całorocznej zamkniętej wiaty z paleniskiem, wyposażenie w ławeczki, kosze, tablice 

informacyjne. Planowany jest także remont mostku znajdującego się w parku w 

Dobrociechach oraz budowę ciągu pieszych.  

 

3. Pan Jan Rewkowski Dyrektor Zakładu usług Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach -    

a) Statystyczne podsumowanie „Akcji zima 2012/2013” 

� Dział Głównego Mechanika 

W Dziale Głównego Mechanika w „Akcji zima”, która  rozpoczęta została od 03.12.2012 

roku, a zakończona 25.04.2013 roku, brało udział 8 pojazdów    i 6 kierowców. W przeciągu 

tego okresu pojazdy pracowały przez 1.576 godz. z czego:  

• Na terenie miasta – 1.075 godz. pracy -  odśnieżanie ulic i chodników, posypywanie. 

• Na terenie gminy – 501,5 godz. pracy -  odśnieżanie dróg gminnych, posypywanie. 

Zużyto w tym okresie  - 7068,12 L ON z czego: 

• Miasto – 2.501,12 L ON 

• Gmina – 4.567,00 L ON 

� Dział Komunalny 

6836 godzin  to udział pracowników tego  działu w „Akcji zima 2012/2013” 

� Dział Budowlany 

913 godzin  to udział pracowników tego  działu w „Akcji zima 2012/2013” 

Razem ilość godzin pracy wszystkich pracowników – 9325 

 

b) Od 13-05-2013 został udostępniony głównie dla dzieci i młodzieży, teren zewnętrzny 

Szkoły Podstawowej w Bobolicach, czyli dwa boiska i plac zabaw. Godziny otwarcia pod 

nadzorem pracownika od poniedziałku do piątku w godz. 15 00 – 21 00, w sobotę w 

godz. 12 00 – 21 00. 

c) Także od 13-05-2013 eksperymentalnie na kilka miesięcy, udostępniono dla celów 

rekreacyjnych, tereny stadionu miejskiego w Bobolicach, z wyłączeniem płyty głównej 

boiska. Godziny otwarcia pod nadzorem pracownika od poniedziałku do piątku w godz. 7 

00 – 21 00.  
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d) Informacja o działkach do sprzedaży pod budowę garaży na ulicy Ogrodowej – 

teren został wykoszony przez ZUKiO, miejsca przeznaczone do sprzedaży są bardzo 

widoczne, zostaną wytyczone taśmami dla lepszego obrazu. Są to bardzo atrakcyjne 

działki, o dużej powierzchni.    

e) Informacja o planowanym spływie kajakowym – w czerwcu planowany jest pierwszy 

spływ rzeką Chociel pod okiem Pana Roberta Galickiego.  

Ad. 10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali:  

1. Radny Pan Jan Żwirbla – na chodniku przy ul. Szpitalnej na wysokości posesji Pani L. 

Cygal jest duża dziura.    

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz, mówiąc, że ten odcinek chodnika należy naprawić. 

2. Radna Pani Bożena Aksiutin – dokonać przeglądu chodników w mieście Bobolice, i 

poprawić miejsca, które można w jakiś sposób są złe, załamane.  

Odpowiedzi udzielił Pan Jan Rewkowski Dyrektor ZUKiO, mówiąc, że prace te trwają 

przez cały rok, jest schemat i plan działania, a usterki na w miarę możliwości na bieżąco 

usuwane.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że brak jest mocy przerobowej. Gmina 

współpracuje z zarządami dróg, które dają materiały na swoje chodniki, a to wszystko 

czeka. Planów jest dużo i dochodzą nowe zadania. Najpierw należy skorzystać z 

materiałów, które gmina otrzymuje. Jeżeli chodzi o wypowiedź Pani B. Aksiutin jest to 

zasadne i ważne, tylko problem w tym, że nie ma kim tego robić.  

3. Radna Pani Justyna Terlecka – droga Bobolice – Ujazd jest w bardzo złym stanie, 

niewykoszone pobocze, zakrzaczone, droga jest bardzo niebezpieczna. Rozmowy z 

Zarządem Dróg Powiatowych nic nie skutkują, żadne argumenty nie przemawiają.  

Radna Pani Bożena Aksiutin dodała, że może warto wystosować pismo z Rady Miejskiej 

do Powiatowego Zarządu Dróg w sprawie remontu dróg powiatowych.   

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza, mówiąc, że pisma do powiatu 

są słane, a odpowiedź jest taka, że nie ma środków na to. W pierwszej kolejności robione 

są drogi nadmorskie. Ale dobrym pomysłem jest to, żeby wystosować pismo z Rady 

Miejskiej  do powiatu. Pismo zostanie przygotowane, gdzie zostaną zebrane te wszystkie 

uwagi, a Państwo radni potwierdzą te informacje.  

4. Radna Pani Małgorzata Piotrowska – wraca temat wykaszania traw przy blokach ul. 

Magazynowa. Jest to centrum miasta, a wygląda bardzo brzydko.  
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Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza, mówiąc, że zostanie 

wystosowane pismo do właścicieli tych działek, a wykoszenia traw dokona ZUKiO na 

koszt tych osób. 

5. Radna Pani Justyna Terlecka – podziękowała Dyrektorowi ZUKiO za zrobioną drogę 

łącznie z przepustem, która została zrobiona do dwóch posesji. 

6. Radny Pan Zdzisław Strzelczak – powiedział, że robi się drogi, chodniki i ścieżki na 

wsiach, a w mieście ulic się nie robi. Ulica Lipowa powinna nosić nazwę ZAKURZONA, 

gdy przejedzie samochód to unoszą się tylko kłęby kurzu.           

 

Ad. 11. Zakończenie obrad.  

Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


